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 P R O T O K Ó Ł   NR  LXIV/2023 

LXIV sesji Rady Miejskiej w Golinie 

28 grudnia 2023 r. 
 

Rada Miejska w Golinie liczy 15 radnych, w obradach wzięło udział 15 radnych. Lista 

obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Ponadto w obradach udział wzięli: Burmistrz Goliny Mirosław Durczyński, Zastępca 

Burmistrza Goliny Anna Paszek, Skarbnik Goliny Janina Adamczewska. Lista zaproszonych 

gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 

Punkt 1 

LXIV sesję Rady Miejskiej w Golinie otworzył o godz. 12:00 Przewodniczący Rady 

Miejskiej Wojciech Wojdyński. Po powitaniu przybyłych podał, że na ustawowy stan 15 

radnych obecnych jest 15 radnych, w związku z czym podjęte uchwały oraz decyzje będą 

prawomocne. Warunek jest spełniony, obecnych jest co najmniej ½ radnych.  
 

Wiceprzewodnicząca Rady Anna Kapturska odczytała klauzulę RODO i poinformowała, że 

zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy o samorządzie gminnym obrady sesji są nagrywane  

i transmitowane na żywo.  

Punkt 2 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński przedstawił porządek obrad LXIV sesji: 

1. Otwarcie LXIV sesji Rady Miejskiej i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu LXIII sesji. 

4. Zapytania i wnioski radnych.   

5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Goliny.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Golina na lata 2024 – 2032 (projekt nr 451): 

1) odczytanie projektu uchwały, 

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

3) przedstawienie autopoprawek Burmistrza Goliny i wniosków radnych, 

4) głosowanie autopoprawek zgłoszonych przez Burmistrza Goliny, 

5) głosowanie wniosków zgłoszonych przez radnych,  

6) jawne głosowanie nad przyjęciem uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Golina na lata 2024 – 2032.    

7. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu na rok 2024 (projekt nr 452): 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej, 

2) odczytanie zbiorczej opinii Komisji Budżetu i Finansów oraz Spraw Samorządowych, 

3) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

4) przedstawienie autopoprawek Burmistrza Goliny i wniosków radnych, 

5) dyskusja nad projektem budżetu, 

6) głosowanie autopoprawek zgłoszonych przez Burmistrza Goliny, 

7) głosowanie wniosków zgłoszonych przez radnych, 

8) jawne głosowanie nad przyjęciem uchwały budżetowej wraz z przegłosowanymi 

wcześniej poprawkami.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie wydatków budżetu gminy, które w 2023 roku nie wygasają  

z upływem roku budżetowego (projekt nr 460).    

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2023 rok (projekt nr 461).  

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Golina na 

lata 2023 - 2030 (projekt nr 462). 
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11. Przedstawienie protokołu Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli w IV kwartale 

2023 roku. 

12. Udzielenie odpowiedzi na wnioski zgłoszone na poprzednich sesjach.  

13. Wolne wnioski i informacje.  

14. Zakończenie LXIV sesji Rady Miejskiej w Golinie. 
 

Radny J. Mirek złożył wniosek o poszerzenie porządku obrad sesji o dodatkowy podpunkt  

w punkcie 6 dotyczący dyskusji nad projektem Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Golina na lata 2024 – 2032. 
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński zarządził głosowanie nad wnioskiem złożonym przez 

radnego J. Mirka. 
 

W głosowaniu jawnym udział wzięło 15 radnych. 

Za głosowało 7 radnych, przeciw 8 radnych, od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 

Wobec powyższego wniosek radnego J. Mirka nie został przyjęty. 
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński stwierdził, że obrady LXIV sesji będą przebiegały 

zgodnie z przedstawionym porządkiem obrad. 
 

Punkt 3 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński zawnioskował o przyjęcie protokołu LXIII sesji bez 

odczytywania na sesji. 
 

W głosowaniu jawnym udział wzięło 15 radnych. 

Za głosowało 9 radnych, przeciw 0 radnych, od głosu wstrzymało się 6 radnych. 
 

W związku z powyższym protokół LXIII sesji Rady Miejskiej w Golinie został przyjęty. 
 

Punkt 4 

Zapytania i wnioski radnych 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński poinformował, że radni nie złożyli zapytań i wniosków 

na podstawie art. 24 ustawy o samorządzie gminnym. 
 

Punkt 5 

Burmistrz Goliny M. Durczyński przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej, 

które stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

Punkt 6 

1) Przewodniczący Rady W. Wojdyński odczytał projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Golina na lata 2024 – 2032 stanowiący 

załącznik nr 4 do protokołu. 
 

 2) Przewodniczący Rady W. Wojdyński odczytał uchwałę nr SO-5/0957/132/2023 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z 04 grudnia 2023 r.  

w sprawie wyrażenia opinii o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Golina na 

lata 2024 - 2032, która stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 

 3) Skarbnik Goliny J. Adamczewska szczegółowo omówiła autopoprawki zgłoszone 

przez burmistrza, które stanowią załącznik nr 6 do protokołu. 
 

Radny J. Mirek powiedział, że powinna zostać przeprowadzona dyskusja nad projektem 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Golina na lata 2024 - 2032. 
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Przewodniczący Rady W. Wojdyński stwierdził, że projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Golina na lata 2024 - 2032 oraz projekt budżetu na 2024 rok były omawiane podczas 

trzech posiedzeń wspólnych komisji rady. Każdy z radnych miał więc możliwość poddać pod 

dyskusję swoje uwagi bądź zadawać pytania do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Radny J. Mirek przypomniał, że 14 września br. radni Rady Miejskiej w Golinie uchwalili 

stanowisko dotyczące przystąpienia do budowy gminnego budynku Przychodni Zdrowia  

w Golinie. Myślał więc, że cała Rada Miejska w Golinie popiera budowę Przychodni Zdrowia  

w Golinie. Obecny budynek przychodni nie spełnia żadnych wymogów sanitarnych. Sądził, 

że zgodnie z przyjętym stanowiskiem rady do projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Golina na lata 2024 - 2032 zostanie wpisana budowa przychodni w latach 2024  

i 2025. W związku z brakiem zaplanowania tej inwestycji w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej radny J. Mirek złożył wniosek o wpisanie do niniejszego projektu uchwały 

inwestycji pn. "Budowa gminnego budynku Przychodni Zdrowia w Golinie" z rozłożeniem 

realizacji inwestycji na dwa lata (2024 - 2025). Oznajmił, że jeżeli jego wniosek nie zostanie 

zaakceptowany, to będzie przeciwny Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Golina na 

lata 2024 - 2032 zaplanowanej przez burmistrza.  
 

Radny W. Grodzki powiedział, że na komisjach radni zgłaszali, aby rozpoczęcie budowy 

ośrodka zdrowia w Golinie zostało wpisane do realizacji w 2024 roku. Przypomniał, że na 

jednej z komisji rady miał z burmistrzem ostrą wymianę zdań, kiedy stwierdził, że burmistrz 

nie chce budować przychodni zdrowia. Zaapelował do radnych, że nie można rezygnować  

z inwestycji, która jest bardzo potrzebna ludziom. Radni mają prawo wypowiedzieć się i nie 

można odbierać głosu ani przerywać radnemu wypowiedzi kiedy radny ma inny pogląd niż 

burmistrz. Stwierdził, że jeżeli inwestycji nie wpisuje się do prognozy, to jest to rezygnacja  

z jej realizacji. Powiedział, że na budowie przychodni, szczególnie nie zależy osobom  

z urzędu, które korzystają z usług medycznych w innych przychodniach zdrowia i nie 

mieszkają na terenie naszej gminy. Oznajmił, że również będzie przeciwny Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Golina na lata 2024 - 2032 przedstawionej przez burmistrza.      
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński zapytał się, czy wprowadzenie do Wieloletniej 

Prognozy Finansowej budowy gminnego budynku Przychodni Zdrowia w Golinie musi zostać 

poparte źródłem finansowania inwestycji.  
 

Skarbnik Goliny J. Adamczewska odpowiedziała, że wprowadzając przedsięwzięcie do 

Wieloletniej Prognozy Finansowej, które generuje środki finansowe, musi mieć pokrycie na 

realizację. Do projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024 - 2032 zostały 

wpisane zadania, na które mamy środki. Następnie powiedziała, że jeżeli w trakcie 2024 roku 

znajdą się pieniądze, a jest możliwe przeznaczenie kwoty 637 000 zł z dofinansowania 

termomodernizacji budynku szkoły podstawowej w Przyjmie, to będzie można te środki 

przeznaczyć na rozpoczęcie budowy ośrodka zdrowia.  
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński powiedział, że zmiany budżetu dokonywane są co miesiąc. 

Najpierw należy wiedzieć jaką kwotę zaplanować w budżecie, a więc musi być przetarg oraz 

opinia ze starostwa powiatowego odnośnie lokalizacji inwestycji. Będziemy także strać się  

o pozyskanie dofinansowania z różnych programów. Na początku roku 2024 będą 

dokonywane zmiany w budżecie i w Wieloletniej Prognozie Finansowej, i wtedy będzie 

można zapisać budowę ośrodka zdrowia do realizacji. Następnie powiedział, że podczas 

posiedzeń komisji rady, radni nie zgłaszali uwag, a teraz na sesji "wyskakują z takimi 

pomysłami" i mówią, że będą głosować przeciwko Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Golina na lata 2024 - 2032, w której zapisane są inne liczne inwestycje na terenie gminy. 

Stwierdził, że jest burmistrzem całej gminy i doskonale wie jakie są potrzeby inwestycyjne na 
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terenie gminy oraz wie co mówi. Następnie powiedział, aby radni przytoczyli kiedy nie 

wywiązał się z realizacji danej obietnicy. 
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński zwrócił sie do radnego J. Mirka o wskazanie źródła 

finansowania budowy ośrodka zdrowia w Golinie.   
 

Radny J. Mirek oznajmił, że wycofuje wniosek, ponieważ w tej radzie jego wniosek nie 

znajdzie większości poparcia.   
 

 4) Przewodniczący Rady W. Wojdyński zarządził głosowanie nad przyjęciem 

przedstawionych autopoprawek burmistrza.  
 

Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 15. 

W jawnym głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Za głosowało 9 radnych, przeciw 0 radnych, od głosu wstrzymało się 5 radnych. 
 

W związku z pomyłką podczas obliczenia głosów, przewodniczący zarządził  reasumpcję 

głosowania nad przyjęciem przedstawionych autopoprawek burmistrza.  
 

Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 15. 

W jawnym głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Za głosowało 10 radnych, przeciw 0 radnych, od głosu wstrzymało się 5 radnych.  
 

Wobec powyższego autopoprawki Burmistrza Goliny do Wieloletniej Prognozy Finansowej 

na lata 2024 - 2032 zostały przyjęte. 
 

 5) Ze względu na brak wniosków zgłoszonych przez radnych, Przewodniczący Rady  

W. Wojdyński przeszedł do kolejnego punktu obrad sesji. 
 

 6) Przewodniczący Rady W. Wojdyński zarządził jawne głosowanie nad przyjęciem 

uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Golina na lata  

2024 – 2032 wraz z przegłosowanymi wcześniej autopoprawkami. 
 

Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 15. 

W głosowaniu jawnym udział wzięło 15 radnych. 

Za głosowało 9 radnych (M. Aniszewski, T. Duryński, U. Furmaniak, P. Grochociński,  

I. Kościelska, M. Kwaśniewski, M. Majewski, K. Substelny, W. Wojdyński), przeciw - 5 

radnych (E. Cieślak, W. Grodzki, Z. Kasprzak, J. Mirek, K. Szymański), od głosu wstrzymała 

się 1 radna (A. Kapturska). 
 

Uchwała nr LXIV/442/2023 Rady Miejskiej w Golinie w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Golina na lata 2024–2032 została podjęta i stanowi załącznik nr 

7 do protokołu. 

Punkt 7 

1) Wiceprzewodnicząca Rady A. Kapturska odczytała projekt uchwały w sprawie 

uchwały budżetowej na rok 2024, stanowiący załącznik nr 8 do protokołu. 
 

 2) Przewodnicząca komisji budżetu i finansów oraz spraw samorządowych  

U. Furmaniak odczytała zbiorczą opinię stałych komisji Rady Miejskiej w Golinie dotyczącą 

projektu uchwały budżetowej na 2024 rok, która stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
 

 3) Przewodniczący Rady W. Wojdyński odczytał uchwałę nr SO-5/0952/132/2023 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z 04 grudnia 2023 r.  

w sprawie wyrażenia opinii o projekcie budżetu Gminy Golina na 2024 rok, która stanowi 

załącznik nr 10 do protokołu oraz uchwałę nr SO-5/0951/630/2023 Składu Orzekającego 
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Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z 04 grudnia 2023 r. w sprawie wyrażenia 

opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy Golina w roku 2024, która 

stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 

 4) Skarbnik Goliny J. Adamczewska szczegółowo omówiła autopoprawki zgłoszone 

przez burmistrza, które stanowią załącznik nr 12 do protokołu. 
 

Radny J. Mirek zgłosił dwa wnioski do przedstawionego projektu uchwały budżetowej 

Gminy Golina na rok 2023:  

1. dotyczący przeniesienia dotacji celowej dla Domu Kultury w Golinie na organizację gali 

noworocznej w wysokości 100 000 zł na organizację Dnia Europejskiego połączonego  

z Dniami Goliny w związku z przypadającą w 2024 roku 20 rocznicą przystąpienia Polski do 

Unii Europejskiej. Byłaby to impreza dostępna dla wszystkich mieszkańców gminy 

zorganizowana w miesiącu maju lub czerwcu, bardziej zasadna niż gala noworoczna 

zorganizowana na hali widowiskowo-sportowej w lutym; 

2. jeżeli powyższy wniosek nie będzie miał poparcia większości radnych, to wnosi  

o przeniesienie kwoty 100 000 zł dotacji celowej dla Domu Kultury w Golinie na organizację 

gali noworocznej oraz kwoty 248 214 zł przeznaczonej na modernizację istniejącego 

kompleksu sportowo-rekreacyjnego "Moje Boisko Orlik 2012" przy Szkole Podstawowej  

w Kawnicach, czyli kwotę 348 214 zł przekazać na nowe zadanie inwestycyjne pn. "OZE -

Odnawialne Źródła Energii - montaż instalacji fotowoltaicznych przy infrastrukturze wodno-

kanalizacyjnej na terenie Gminy Golina", czyli przy oczyszczalni ścieków i stacjach 

uzdatniania wody. Inwestycja ma na celu zmniejszenie kosztów energii elektrycznej, co 

przełoży się dla mieszkańców na zmniejszenie stawki opłaty za ścieki i wodę. Następnie 

przypomniał, że 12 października br. radni Rady Miejskiej w Golinie podjęli jednogłośnie 

uchwałę w sprawie stanowiska dotyczącego drastycznej podwyżki taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Golina. Stwierdził, że 

przyjmowanie stanowisk, które w perspektywie nie znajdują dalszego działania, jest 

bezsensowne. 
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński poprosił radnego J. Mirka o przedłożenie na piśmie 

złożonych wniosków.  
 

Radny J. Mirek stwierdził, że nie ma obowiązku przedstawienia wniosków na piśmie. 
 

Radny K. Szymański powiedział, że jeżeli złożone wnioski przez radnego J. Mirka nie 

zostaną przyjęte, to on wnioskuje, aby kwotę 100 000 zł dotacji celowej dla Domu Kultury  

w Golinie na organizację gali noworocznej przeznaczyć na budowę sztucznego lodowiska na 

hali widowiskowo-sportowej w Golinie przez okres ferii zimowych, z którego mogłyby 

korzystać dzieci i młodzież z terenu Gminy Golina. Byłyby to pieniądze lepiej spożytkowane, 

aniżeli organizacja gali noworocznej dla ograniczonej liczby osób. 
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński zwrócił się do radnego J. Mirka, że zabierając głos powinien 

postępować z przepisami statutu gminy. Powiedział, że na posiedzeniach komisji radni mogli 

zadawać pytania, zgłaszać swoje uwagi do projektu budżetu, z czego nie skorzystali. 

Oznajmił, że radny J. Mirek i radny K. Szymański obecnie na sesji zgłaszają wnioski i robią 

to wyłącznie "pod publikę, żeby zaistnieć". Stwierdził, że tylko przez głupotę radnego  

J. Mirka i jego poprzednie działania nie zostałaby wykonana przebudowa ul. Olimpijskiej  

w Golinie. Przeciwko tej inwestycji 8 radnych złożyło wniosek i tylko ze względu na  

otrzymane dofinansowanie w wysokości 70% środków zewnętrznych, inwestycja została 

poparta przez radnych. Oznajmił, że jako Burmistrz Goliny nigdzie nie lobbuje, a na 

promocję gminy wydawane jest jak najmniej pieniędzy. Następnie podziękował pracownikom 

działu inwestycyjnego za pozyskiwanie środków zewnętrznych na realizację inwestycji  
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w poszczególnych latach i właśnie planowana w lutym gala noworoczna miałaby być formą 

podziękowania za ich pracę i wytrwałość, w szczególności przy realizacji inwestycji 

drogowych. Natomiast w okresie letnim na terenie powiatu odbywa się wiele imprez  

i organizacja imprezy w plenerze wiąże się z ryzykiem niesprzyjającej pogody. Hala 

widowiskowo-sportowa została wybudowana, aby niezależnie od pogody można byłoby tam 

organizować gminne imprezy. Stwierdził, że Dom Kultury w Golinie nie jest w stanie 

zorganizować takiego przedsięwzięcia jak Dni Goliny. Doskonale wie czym zajmuje się Dom 

Kultury w Golinie i na pewno zostanie rozliczony z tej działalności, szczególnie za 

organizację wycieczek. Powiedział, że gdyby nie działania Biblioteki Publicznej w Golinie, to 

kulturalne przedsięwzięcia nie byłyby realizowane. W związku z tym zostanie ponowiona 

próba połączenia instytucji Domu Kultury i Biblioteki Publicznej w jeden podmiot. 

Przytoczył także, że w Domu Kultury działała orkiestra dęta, jednak przez złą organizację 

przestała funkcjonować. Następnie stwierdził, że radni mogą wszystko zgłaszać i lodowiska  

i baseny, tylko należy zastanowić się nad efektem finalnym.  
 

Radny J. Mirek stwierdził, że powyższa wypowiedź burmistrza powinna mieć miejsce  

w punkcie dyskusji nad projektem budżetu.    
 

 5) Przewodniczący Rady W. Wojdyński otworzył dyskusję nad projektem budżetu.  
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński powiedział, że w projekcie budżetu na 2024 rok została 

zaplanowana kwota 157 440,00 zł na wykonanie dokumentacji projektowej budowy ośrodka 

zdrowia w Golinie. Zapytał się radnego J. Mirka, czy potrafi czytać budżet. 
 

Radny J. Mirek przypomniał burmistrzowi, że zgłaszał wnioski do projektu budżetu 

dotyczące organizacji gali noworocznej, a nie budowy ośrodka zdrowia w Golinie. Oznajmił, 

że nie jest to żadne działanie "pod publikę", ponieważ radni mają prawo zgłaszać własne 

pomysły. Natomiast organizowanie gali noworocznej, podczas której zostanie wyświetlony 

film pokazujący co zostało zrealizowane w gminie w obecnej pięcioletniej kadencji, można 

nazwać "działaniem pod publikę". Przyznał, że radni dyskutują podczas posiedzeń komisji, 

ale rada obraduje na sesjach i to na sesjach radny może złożyć wniosek, który zostanie 

poddany pod głosowanie. W porządku dzisiejszej sesji jest punkt dotyczący zgłaszania przez 

radnych wniosków do projektu budżetu i dlatego na sesji złożył wnioski, które następnie 

powtórzył. Oznajmił, że radni są przedstawicielami mieszkańców i nie działają pod publikę, 

ponieważ radni mają prawo zgłaszać własne wnioski i uwagi. Następnie zapytał się w jaki 

sposób Dom Kultury zorganizuje w ciągu 2 miesięcy galę noworoczną, skoro burmistrz 

twierdzi, że nie jest w stanie zorganizować za 5 miesięcy Dnia Europejskiego z Dniami 

Goliny.   
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński odpowiedział, że galę noworoczna będzie przygotowywać 

Biblioteka Publiczna. 
 

Radny J. Mirek zapytał się, czy została podpisana wstępna umowa z zespołem, który będzie 

miał występ podczas gali noworocznej. 
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński odpowiedział, że nie ma podpisanej umowy. 
 

Radny J. Mirek zwrócił się do burmistrza, aby uszanował wnioski radnych, tak jak oni 

szanują projekt budżetu i autopoprawki złożone przez burmistrza. 
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński powiedział, że w ramach projektu „Instalacja systemów 

odnawialnych źródeł energii na terenie Gminy Golina” (w zakresie dotyczącym instalacji 

fotowoltaicznych, pomp ciepła i magazynów energii) planowana jest realizacja instalacji dla 

200 domostw oraz 50 nieruchomości użyteczności publicznej.  
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Radny J. Mirek stwierdził, że radni nie zostali wcześniej poinformowani, że projekt obejmuje 

również gminne budynki użyteczności publicznej.  
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński następnie zaznaczył, że na przeprowadzenie modernizacji 

boiska Orlik w Kawnicach połowa środków finansowych pochodzi ze środków zewnętrznych. 
 

Radny J. Mirek oznajmił, że zainstalowanie paneli fotowoltaicznych na obiektach 

oczyszczalni ścieków, przepompowni i hydroforni doprowadzi do zmniejszenia stawek opłaty 

za ścieki i wodę, co jest bardzo istotne dla mieszkańców Gminy Golina. 
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński powiedział, że radny J. Mirek kolejny raz przeciwny jest 

inwestycji na terenie Kawnic i tylko zabiega o inwestycje na terenie Goliny. 
 

Radny J. Mirek oznajmił, że protestuje przeciwko wypowiedzi burmistrza, ponieważ wnioski, 

które złożył dotyczą Gminy Golina. Stwierdził, że jest radnym całej gminy. Następnie 

powiedział, że w pierwszej kolejności należałoby doprowadzić do obniżenia opłaty za wodę  

i ścieki, a modernizację boiska Orlik można przeprowadzić np. w III czy IV kwartale 2024 

roku.  
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński powiedział, że konkurs na modernizację boiska Orlik  

w Kawnicach został juz rozstrzygnięty i gmina otrzymała środki finansowe z Ministerstwa 

Kultury i Sportu. 
 

Radny M. Majewski zapytał się radnego J. Mirka w jaki sposób gmina rozliczałaby się  

z Zakładem Usług Wodnych i czy mogłaby sprzedawać wytworzoną energię. Nie wiemy 

również, czy Zakład Usług Wodnych mógłby zmienić stawki ustalone przez Wody Polskie.  
 

Radny J. Mirek powiedział, że z pewnością całość wytworzonej energii zostanie zużyta na 

potrzeby funkcjonowania oczyszczalni ścieków, więc nie będzie żadnej nadwyżki energii. 

Następnie zapytał się radnego M. Majewskiego, czy zbierał podpisy mieszkańców Kawnic 

pod petycją do Zakładu Usług Wodnych o obniżenie opłat za ścieki i wodę.  
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński powiedział, że Gmina Golina otrzymała dofinansowanie  

z Ministerstwa Kultury i Sportu w wysokości 124 107,00 zł na przeprowadzenie modernizacji 

boiska Orlik w Kawnicach. 
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński powiedział, że w projekcie budżetu na 2024 rok zostały 

zapisane środki w wysokości 157 440,00 zł na wykonanie dokumentacji projektowej budowy 

ośrodka zdrowia w Golinie. Przypomniał, że w ciągu roku rada gminy wielokrotnie dokonuje 

zmian w budżecie gminy. W zależności od kosztów budowy ośrodka zdrowia, możliwości 

pozyskania środków zewnętrznych do zmian w budżecie można będzie wprowadzić środki 

finansowe na przeprowadzenie inwestycji budowy ośrodka zdrowia. Przypomniał, że w roku 

2024 gmina powinna otrzymać dofinansowania do realizacji planowanych inwestycji m.in. na 

przebudowę Przedszkola "Baśniowy Dworek" w Golinie. Projektodawcą budżetu gminy jest 

burmistrz i to burmistrz wnioskuje do rady gminy o wprowadzenie zmian do budżetu, a rada 

gminy podejmuje uchwały w sprawie zmian w budżecie. W projekcie budżetu na 2024 rok 

przedstawionym przez burmistrza mogły znaleźć się tylko inwestycje, które mają źródła 

finansowania. Przypomniał, że Regionalna Izba Obrachunkowa pozytywnie zaopiniowała 

projekt budżetu na 2024 rok. 
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński oznajmił, że największym problemem z ośrodkiem zdrowia 

jest znalezienie lekarzy, którzy będą chcieli pracować w przychodni. 
 

Radna Z. Kasprzak stwierdziła, że swoją wypowiedzią burmistrz dał wyraz, że nie chce 

budować ośrodka zdrowia w Golinie. Oznajmiła, że w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
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powinna zostać wpisana budowa przychodni. Wtedy wszyscy bylibyśmy spokojni mając 

pewność, że burmistrz faktycznie rozpocznie budowę. Przyznała, że słysząc pewne opinie, 

które wypływają nawet z urzędu, nie jest przekonana, iż inwestycja będzie realizowana.  
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński zapytał się radnej Z. Kasprzak, czy znalazła chociaż jednego 

lekarza, który chciałby pracować w przychodni w Golinie. 
 

Radna Z. Kasprzak odpowiedziała, że jeżeli będzie nowa baza medyczna, to na pewno chętni 

lekarze się znajdą, a do obecnej przychodni w tak złym stanie z pewnością żaden nowy lekarz 

nie przyjdzie do pracy. Oznajmiła, że przychodnia zdrowia służy mieszkańcom całej gminy.  
 

Radny J. Mirek przypomniał, że podczas posiedzenia komisji zdrowia i opieki społecznej 

zaproponował, aby przystąpić do budowy ośrodka zdrowia w przetargu ofertowym lub  

w partnerstwie prywatno-publicznym.  
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński oznajmił, że członkowie komisji nie byli przekonani do tych 

pomysłów. 
 

Radny J. Mirek odpowiedział, że skoro burmistrz ma tak wielki posłuch w radzie, to może by 

radnych przekonał.   
 

Radna E. Cieślak powiedziała, że przewodniczący rady do projektu budżetu złożył wnioski na 

inwestycje, które przekraczały możliwości budżetu gminy. Oznajmiła, że przewodniczący 

rady nie pozwala radnym wypowiedzieć się co do projektu budżetu i przerywa radnym 

wypowiedzi. Stwierdziła, że powinna być dyskusja odnośnie prognozy finansowej. 

Obowiązkiem przewodniczącego rady jest wysłuchanie do końca każdego radnego. 
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński stwierdził, że rolą przewodniczącego rady jest 

prowadzenie obrad sesji zgodnie z ustalonym porządkiem posiedzenia. 
 

 6) Przewodniczący Rady W. Wojdyński zarządził głosowanie nad autopoprawkami 

zgłoszonymi przez Burmistrza Goliny. 
 

Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 15. 

W jawnym głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Za głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, od głosu wstrzymał się 1 radny. 
 

Wobec powyższego autopoprawki Burmistrza Goliny do projektu uchwały w sprawie 

uchwały budżetowej na 2024 rok zostały przyjęte. 
 

 7) Przewodniczący Rady W. Wojdyński poprosił radnego J. Mirka o powtórzenie 

złożonych wniosków.  
 

Radny J. Mirek powtórzył swój pierwszy wniosek odnośnie przeniesienia dotacji celowej dla 

Domu Kultury w Golinie na organizację gali noworocznej w wysokości 100 000 zł  

z przeznaczeniem na organizację Dnia Europejskiego połączonego z Dniami Goliny  

w związku z przypadającą w 2024 roku 20 rocznicą przystąpienia Polski do Unii 

Europejskiej. 
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński zarządził głosowanie nad wnioskiem radnego J. Mirka. 
 

Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 15. 

W jawnym głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Za głosowało 7 radnych, przeciw 8 radnych, od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 

Wobec powyższego wniosek radnego J. Mirka nie został przyjęty. 
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Radny J. Mirek podziękował 7 radnym, że mieli odwagę poprzeć jego wniosek. Następnie 

powtórzył swój drugi wniosek dotyczący przeniesienia kwoty 100 000 zł dotacji celowej dla 

Domu Kultury w Golinie na organizację gali noworocznej oraz kwoty 248 214,00 zł 

przeznaczonej na modernizację istniejącego kompleksu sportowo-rekreacyjnego "Moje 

Boisko Orlik 2012" przy Szkole Podstawowej w Kawnicach, czyli kwotę 348 214 zł 

przekazać na nowe zadanie inwestycyjne pn. "OZE -Odnawialne Źródła Energii - montaż 

instalacji fotowoltaicznych przy infrastrukturze wodno-kanalizacyjnej na terenie Gminy 

Golina", czyli przy oczyszczalni ścieków i stacjach uzdatniania wody.  
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński przypomniał, że Gmina Golina otrzymała dofinansowanie  

z Ministerstwa Kultury i Sportu w wysokości 124 107,00 zł, czyli 50% kosztów na 

przeprowadzenie modernizacji boiska Orlik w Kawnicach. Tak więc ze środków własnych 

budżetu gminy pochodzić będzie druga połowa środków tj. 124 107,00 zł. Natomiast  

w zakresie programu dotyczącego odnawialnych źródeł energii planowane jest złożenie 

wspólnego wniosku z jeszcze jedną gminą w ramach partnerstwa. 
 

Skarbnik Goliny J. Adamczewska powiedziała, że na zadanie pn. ”Modernizacja istniejącego 

kompleksu sportowo-rekreacyjnego "Moje Boisko-Orlik 2012" przy Szkole Podstawowej  

w Kawnicach zostało przyznane dofinansowanie w wysokości 124 107,00 zł i ze środków 

własnych budżetu gminy pochodzi kwota 124 107,00 zł. Jeżeli radni zdecydowaliby  

o rezygnacji z tego zadania, to z dochodów budżetu trzeba byłoby zdjąć przyznane 

dofinansowanie, czyli 124 107,00 zł. 
 

Radny J. Mirek w związku z powyższymi wyjaśnieniami oznajmił, aby do kwoty 100 000 zł 

dotacji celowej dla Domu Kultury w Golinie zaplanowanej na organizację gali noworocznej 

dołożyć kwotę 124 107,00 zł przeznaczonej na modernizację istniejącego kompleksu 

sportowo-rekreacyjnego "Moje Boisko Orlik 2012" przy Szkole Podstawowej w Kawnicach  

i kwotę 224 107,00 zł przekazać na nowe zadanie inwestycyjne pn. "OZE -Odnawialne 

Źródła Energii - montaż instalacji fotowoltaicznych przy infrastrukturze wodno-

kanalizacyjnej na terenie Gminy Golina". 
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński zarządził głosowanie nad wnioskiem radnego J. Mirka. 
 

Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 15. 

W jawnym głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Za głosowało 2 radnych, przeciw 8 radnych, od głosu wstrzymało się 5 radnych. 
 

Wobec powyższego wniosek radnego J. Mirka nie został przyjęty. 
 

Radny K. Szymański powtórzył swój wniosek, czyli kwotę 100 000 zł dotacji celowej dla 

Domu Kultury w Golinie na organizację gali noworocznej przeznaczyć na budowę sztucznego 

lodowiska na hali widowiskowo-sportowej w Golinie w okresie ferii zimowych dla dzieci  

i młodzieży.  
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński zapytał się, gdzie w tym czasie odbywałyby się wszystkie 

zajęcia sportowe. 
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński zarządził głosowanie nad wnioskiem radnego  

K. Szymańskiego. 
 

Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 15. 

W jawnym głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Za głosowało 4 radnych, przeciw 8 radnych, od głosu wstrzymało się 3 radnych. 
 

Wobec powyższego wniosek radnego K. Szymańskiego nie został przyjęty. 
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 8) Przewodniczący Rady W. Wojdyński zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały 

budżetowej z przyjętymi wcześniej autopoprawkami. 
 

Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 15. 

W jawnym głosowaniu udział wzięło 14 radnych, nie głosował 1 radny (J. Mirek). 

Za głosowało 14 radnych (M. Aniszewski, E. Cieślak, T. Duryński, U. Furmaniak,  

P. Grochociński, W. Grodzki, A. Kapturska, Z. Kasprzak, I. Kościelska, M. Kwaśniewski,  

M. Majewski, K. Substelny, K. Szymański, W. Wojdyński). 
 

Uchwała nr LXIV/443/2023 Rady Miejskiej w Golinie w sprawie uchwały budżetowej na rok 

2024 została podjęta i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 

Punkt 8 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński przypomniał, że projekt uchwały w sprawie wydatków 

budżetu gminy, które w 2023 roku nie wygasają z upływem roku budżetowego był omawiany 

podczas wspólnego posiedzenia komisji rady. Komisje zaopiniowały pozytywnie projekt 

uchwały. 
 

Ze względu na brak uwag i pytań do projektu uchwały przewodniczący zarządził głosowanie 

nad jego przyjęciem. 
 

Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 15. 

W jawnym głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Za głosowało 15 radnych (M. Aniszewski, E. Cieślak, T. Duryński, U. Furmaniak,  

P. Grochociński, W. Grodzki, A. Kapturska, Z. Kasprzak, I. Kościelska, M. Kwaśniewski,  

M. Majewski, J. Mirek, K. Substelny, K. Szymański, W. Wojdyński). 
 

Uchwała nr LXIV/444/2023 Rady Miejskiej w Golinie w sprawie wydatków budżetu gminy, 

które w 2023 roku nie wygasają z upływem roku budżetowego została jednogłośnie podjęta  

i stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

Punkt 9 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński przypomniał, że projekt uchwały w sprawie zmiany 

budżetu na 2023 rok był omawiany podczas wspólnego posiedzenia komisji rady. Komisje 

zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 
 

Ze względu na brak uwag i pytań do projektu uchwały przewodniczący zarządził głosowanie 

nad jego przyjęciem. 
 

Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 15. 

W jawnym głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Za głosowało 15 radnych (M. Aniszewski, E. Cieślak, T. Duryński, U. Furmaniak,  

P. Grochociński, W. Grodzki, A. Kapturska, Z. Kasprzak, I. Kościelska, M. Kwaśniewski,  

M. Majewski, J. Mirek, K. Substelny, K. Szymański, W. Wojdyński). 
 

Uchwała nr LXIV/445/2023 Rady Miejskiej w Golinie w sprawie zmiany budżetu na 2023 

rok została jednogłośnie podjęta i stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 

Punkt 10 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński przypomniał, że projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Golina na lata 2023 - 2030 był omawiany podczas 

wspólnego posiedzenia komisji rady. Komisje zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 
  
Ze względu na brak uwag i pytań do projektu uchwały przewodniczący zarządził głosowanie 

nad jego przyjęciem. 
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Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 15. 

W jawnym głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Za głosowało 15 radnych (M. Aniszewski, E. Cieślak, T. Duryński, U. Furmaniak,  

P. Grochociński, W. Grodzki, A. Kapturska, Z. Kasprzak, M. Kwaśniewski, I. Kościelska,  

M. Majewski, J. Mirek, K. Substelny, K. Szymański, W. Wojdyński). 
 

Uchwała nr LXIV/446/2023 Rady Miejskiej w Golinie w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Golina na lata 2023-2030 została jednogłośnie podjęta  

i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 

Punkt 11 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Golinie odczytał protokół komisji  

z przeprowadzonej kontroli w IV kwartale 2023 roku, który stanowi załącznik nr 17 do 

protokołu. 

Punkt 12 

Udzielenie odpowiedzi na wnioski zgłoszone na poprzednich sesjach 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński poinformował, że burmistrz udzielił odpowiedzi na 

wnioski i zapytania radnych zgłoszone na poprzedniej sesji.   
 

Punkt 13 

Wolne wnioski i informacje 

Radny K. Szymański powiedział, że nie ma żadnych wątpliwości odnośnie pracy burmistrza 

na rzecz rozwoju gminy. Następnie odniósł się do zarzutu burmistrza, że na hali 

widowiskowo-sportowej w Golinie nie mogłyby odbywać się zajęcia sportowe, gdyby  

w okresie ferii zimowych funkcjonowało lodowisko. Stwierdził, że przygotowanie obiektu 

hali widowiskowo-sportowej do zorganizowania gali noworocznej całkowicie wyłączy co 

najmniej na tydzień z jej korzystania przez dzieci i młodzież. Kolejnie przypomniał, że 

oczekuje na zrealizowanie przez burmistrza obietnicy w sprawie wykonania odcinka 144 m 

drogi w Sługocinku.   
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński stwierdził, że przy tej drodze są tylko 2 domy, a dalsza 

część drogi należy do Gminy Lądek. Na terenie gminy jest jeszcze wiele innych bardziej 

pilnych do wykonania napraw dróg. Powiedział, że przy realizacji innej inwestycji drogowej 

zostanie ten odcinek drogi gminnej wykonany. 
 

Radny K. Szymański powiedział, że ma nadzieję, że burmistrz dotrzyma tę obietnicę.   
 

Przewodniczący Zarządu Os. Starówka K. Walczyński poprosił o posprzątanie terenu przy 

słupie ogłoszeniowym na parkingu przed cmentarzem w Golinie. 
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński złożył mieszkańcom Gminy Golina życzenia 

noworoczne.   

Punkt 14 

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej W. Wojdyński 

podziękował wszystkim zebranym za przybycie i zamknął o godz. 14:05 obrady LXIV sesji 

Rady Miejskiej w Golinie. 

 
 

Protokołowała                   Przewodniczył 

        Przewodniczący Rady Miejskiej 

         Jolanta Piasecka                

                  Wojciech Wojdyński 


